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Faunabeheer  verdient  prioriteit  en
zorgvuldigheid minister
Met de recente commotie rondom landelijke vrijstellingen en
ontheffingen,  de  eerder  al  ontstane  omstreden  aanmerking
‘gevoelig’ van haas en konijn op de Rode Lijst en een daaruit
voortvloeiende  Kamermotie,  komen  verschillende  fundamentele
vraagstukken rond het faunabeheer in Nederland bij elkaar.
Daarbij  komt  nog  het  door  de  minister  aangekondigde  en
binnenkort  te  verwachten  onderzoek  van  de  Wageningen
University and Research (WUR) naar de staat van instandhouding
van de vijf wildsoorten. De Jagersvereniging werkt voortdurend
en intensief aan deze dossiers en zet dit ook kracht bij in
samenwerking met gelijkgestemde partijen als FPG, NOJG en LTO
Nederland.

De afgelopen weken heeft de Jagersvereniging al verschillende
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gesprekken gevoerd met betrokken ambtenaren op verschillende
(overheids)niveaus,  als  het  gaat  om  de  staat  van
instandhouding van wildsoorten. Voor zover populaties zouden
afnemen, wijzen onderzoeken herhaaldelijk uit dat de oorzaak
niet wordt gevonden in jacht. Verbeteringen moeten daarom ook
niet worden gezocht in beperking daarvan.

Integendeel,  een  dergelijk  wegnemen  van  (wettelijk
vastgelegde)  verantwoordelijkheid  en  vertrouwen  zou  bepaald
geen stimulerende werking hebben op het vele werk dat jagers
(vrijwillig) verrichten rond biotoopverbetering, bescherming,
tellingen,  beperken  van  schade  aan  landbouw  en  infra,
verkeersveiligheid  en  rond  (signalering  en  voorkomen  van)
dierziekten.

Vanzelfsprekend  willen  de  jagers  hun  kennis  en  kunde  wel
inzetten om de positie van de haas en andere soorten op de
wildlijst te verbeteren. Dit is immers ook hun plicht, zoals
vastgelegd in de Wet natuurbescherming. Dit gaat hand in hand
met  het  belang  bij  gezonde  wildstanden  in  de  velden  waar
jagers zorg voor dragen. Onder meer deze feiten en argumenten
brengen wij consequent en proactief in. Daarbij benadrukken
wij ook de samenhang die bestaat tussen nut en noodzaak en hoe
faunabeheer is georganiseerd.

Vrijstelling van de vos
De  uitspraak  van  de  rechtbank  Midden-Nederland  die  er
afgelopen vrijdag voor heeft gezorgd dat de jacht op vossen in
de provincie Utrecht op dit moment in zijn geheel niet is
toegestaan,  zorgt  voor  veel  onrust.  De  Jagersvereniging
plaatst enkele kritische kanttekeningen bij de uitspraak van
de  rechtbank.  De  Wet,  het  Besluit  en  de  Regeling
natuurbescherming bieden in principe namelijk wel degelijk een
(toereikende) grondslag voor de landelijke vrijstelling van de
vos in de vorm van een Ministeriële regeling. Echter, die
regelgeving blinkt niet uit in duidelijkheid.

De Jagersverenigingen zijn van mening dat de minister aan zet



is om de uitspraak eerst te duiden en vraagt de provincies
terughoudend  te  zijn  bij  het  opleggen  van  beperkingen.
Niettemin hebben naast Utrecht ook Friesland en Gelderland in
hun provincie de jacht op de vos stilgelegd. FBE Noord-Brabant
adviseert  haar  leden  geen  uitvoering  te  geven  aan  de
landelijke vrijstelling vos, totdat de minister duidelijkheid
heeft verstrekt over de rechtszekerheid van deze uitvoering.
Vanzelfsprekend heeft de Jagersvereniging ook op dit punt aan
de bel getrokken bij het ministerie.

Aangezien het Faunabeheerplan in (onder meer) Utrecht niet
alleen  op  punt  van  de  vos  is  aangevochten  door
dierenactivisten, maar vrijwel op alle onderdelen, worden er
ook  en  met  wisselende  uitkomsten  rechterlijke  uitspraken
gedaan  omtrent  knobbelzwanen,  zwijnen  en  reeën.  De
Jagersverenigingen  zijn  formeel  geen  partij  in  dergelijke
processen tegen de provincie, maar uiteraard houden we u zo
goed  mogelijk  op  de  hoogte.  Houdt  u  hiertoe  ook  de
berichtgeving  van  FBE’s  en  WBE’s  goed  in  de  gaten.

Evenwichtige balans
Het stop zetten of beperken van predatorenbeheer heeft een
desastreuze  impact  op  het  voortbestaan  van  kwetsbare
diersoorten, zoals weidevogels en hamsters. Samen met LTO, FPG
en andere stakeholders uit het veld, wil de Jagersvereniging
de noodzaak van faunabeheer in Den Haag en bij de provincies
onderstrepen.  Het  uitkeren  van  forse  schadevergoedingen  en
jagers beperken in het uitvoeren van hun plicht, helpen niet
om een evenwichtige balans in het Nederlands natuurlandschap
te creëren.

Naast  actieve  belangenbehartiging  om  diverse  ambtelijke
niveaus,  zorgt  de  Jagersvereniging  daarnaast  voor
wetenschappelijke onderbouwing van de argumentatie. Onderdeel
daarvan  is  de  uitdrukkelijke  wens  om  een  betrouwbare
telmethode voor de haas en andere diersoorten te hanteren;
passend  bij  de  soort.  Voor  de  haas  betekent  dit  dat
nachtzichttellingen onontbeerlijk zijn om te komen tot een



betrouwbaar  telresultaat.  Het  onderzoek  ‘Dag-  en
nachttellingen’ van de Jagersvereniging, laat duidelijk zien
dat hazen van dag actieve zoogdieren, steeds meer nachtactief
lijken te zijn geworden. De Jagersvereniging zal de uitkomsten
van dit onderzoek breed onder de aandacht brengen bij pers en
politiek.


